

ES ledergruppemøde - torsdag d. 29. juni, 2017 kl. 9:00 – 12.00 i A1-112.

Deltagere: Børge Lindberg, Gitte Lyng, Thomas Bak, Ove Andersen, Knud Erik Skouby, Kim Olesen, Gert F. Pedersen, Peter Koch, Petar Popovski (Skype)

Afbud: Preben Mogensen

Referent: Charlotte S. Pedersen

1. Godkendelse af dagsorden

Velkommen til Petar Popovski, som deltager for første gang på LG-møder – dog på Skype denne gang.

2. Karriere for Post Docs (BLI)

Et punkt, som er kommet frem i den seneste APV. Herunder spørgsmål som: hvad skal man gøre for at pleje sin karriere? Kan man få et overblik over, hvad der tilbydes ift. den enkeltes karriere.

Karriere Centeret tilbyder et karriereafklaringsforløb, men der er reelt 2 muligheder for vores Post Docs: adjunkt eller ud i industrien.

Hvis det drejer sig om en karriere i industrien er der mulighed for et afklarende coachingforløb eller projektlederkurser – enten eksternt eller på AAU.

Det blev diskuteret, hvordan man kan formidle mulighederne for en videre karriere på AAU, men da en sådan afhænger af mange faktorer, henstillede BLI til, at alle personaleledere for Post Docs skaber større klarhed for en videre karriere på AAU. De faktorer, der gør sig gældende er bl.a. instituttets behov for den pågældende forsknings- og undervisningsprofil på sigt, økonomiske forhold og uddannelsesmæssige forhold. Særligt talentfulde og produktive medarbejdere, hvis forsknings- og undervisningsaktiviteter falder inden for instituttets område har normalt en meget god mulighed for at opnå en videre karriere i instituttet.

Sektionslederne vælger selv om der skal tages en gruppesamtale, hvor evt. "sikre" kriterier rides op, eller om samtalen alene henlægges til MUS, hvor den under alle omstændigheder bør finde sted.

3. Budgetprocessen for Budget 2018 (GL)

Vi får en ny 2018 budgetmodel for TECH. Denne er dog ikke helt afklaret, hvilket betyder, at der ikke er meldt satser ud endnu, så GL har svært ved at give et bud på vores indtægtsrammer for næste år. Det forventes at de er klar til et økonomi kompetencecentermøde den 4/7, men det er ikke sikkert. Når modellen er meldt ud, vil GL regne på 2017 tal, for at se, hvad det kommer til at betyde internt i ES, hvis vi implementerer den nye TECH-model direkte i instituttet.

GFP er specielt interesseret i, hvordan det kommer til at se ud for Ph.d. og vil gerne høre nærmere, når der er noget nyt.

Den nævnte model kommer kun til at gælde for 2018, da Rektor kommer med en ny model for 2019, som forventes at komme til at ændre ved fakultetets model også.

4. Opfølgning på initiativer vedr. økonomi for at lande indenfor tolerancebåndet – bilag (GL)

Herunder opfølgning på aftalerne fra sidste møde og status på økonomien.



GL har gjort op, hvordan økonomien ser ud efter at maj er afsluttet og har sammenlignet med første periodeopfølgning. Vi har "desværre" forbedret resultatet efter maj og dette er ikke jf. aftalen. Der er derfor behov for, at alle sektioner sætter de respektive initiativer i gang hurtigst muligt.

Der vil blive fulgt op hver måned resten af året, så vi sikrer os, at vi lander indenfor tolerancebåndet, når 2017 er slut.

Ønsker til studenterrelaterede køb skal sendes til KO senest den 10. august, som så koordinerer og sender videre til BLI med cc til GL senest den 23/8 for at det kan komme med på Institutrådsmødet ultimo august. GL melder tilbage til LG-gruppen vedr. aftalte beløb.

5. Opfølgning på de fem MUS-indsatsområder (TBA)

De fem indsatsområder har været behandlet på SU og medarbejdersiden har haft mulighed for at kommentere initiativerne.

TBA refererede fra SU, hvor de fem punkter blev behandlet og kommenteret jf. nedenstående. (tekst med kursiv er LG's respons hertil):

- Undervisningskvalitet samt feedback på undervisning

SU foreslog, at forbedring af rapporterne fra semesterevalueringerne prioriteres frem for at få svarprocenter op på spørgeskemaer. Desuden blev det foreslået, at der arbejdes med systematisering af den kollegiale supervision i forbindelse med undervisning.

OA er lidt usikker på, hvordan dette skal realiseres. Der er krav oppefra også, som gør at svarprocenterne skal ligge på et vist niveau. Da der er stor forskel på semesterevalueringssrapporterne kan det være svært at bruge dem ifm. MUS. Punktet tages op senere

- Fælles initiativer i instituttet

SU foreslog, at der igangsættes et initiativ, der har fokus på samarbejde mellem sektioner i forbindelse med forskningsansøgningsrunder. "Fælles initiativer i instituttet" sættes på listen under punkt 9, emner til fremtidige SU-møder.

Initiativer skal diskuteres i Institutrådet også.

- Forum for sparring og udveksling af (nye) undervisningsmetoder

I regi af undervisningsudvalget er det besluttet, at igangsætte en møderække med fokus på nye undervisningsmetoder. Møderne foregår sidste fredag i hver måned

Dette er iværksat og første gang er 30. juni, 2017

- Kursus i præsentationsteknik

SU havde intet at tilføje til dette punkt

PM og TBA er tovholdere.

- Pressede undervisere/seniorer

Forslaget fra ledergruppen om oprettelsen af et lektorforum blev af SU vurderet til at få minimal opbakning med mindre det gives beslutningskompetence.

Der skal fokus på den enkelte medarbejders undervisningsbelastning og sættes ind med handleplaner, hvis den er for høj. Der skal desuden fokus på forventningsafstemning omkring registreret tid på projekter kontra reelt tidsforbrug.

Det blev taget til efterretning, at der ikke var interesse for et lektorforum og der vil ikke blive arbejdet videre med den ide.

Mht. til belastede seniorer blev sektionslederne pålagt at identificere medarbejdere med dette problem i sektionerne og sørge for at forventningerne bliver kommunikeret og dernæst følge op på næste MUS.



6. Procedure for projektansøgninger (BLI)

En præcisering af vores procedure for projektansøgninger og en snak om finansieringsprocenter.

Udsættes til næste møde.

7. Revidering af kandidatuddannelserne (BLI)

Bl.a. orientering fra møde med Dekanen vedr. revitalisering af WCS og NDS.

OA, PM, Petar, GFP og BLI har haft møde med dekanerne og blev her informeret om, at den konklusion, der kom frem på seneste undervisningsworkshop at fortsætte med 5 kandidatretninger ikke vurderes robust. Dekanen vil gerne have sammenlagt WCS og NDS og OA skal være tovholder på en proces i studienævnet, som effektuerer denne henstilling.

GFP påpeger at der dog er nogle problemstillinger i denne sammenlægning – bl.a. at de studerende kommer fra to forskellige retninger, D og E, og det skal derfor sikres at der skal ske nogle tilretninger på bachelorniveau.

Der kan komme yderligere sammenlægninger på vores kandidatuddannelser efter div. robusthedsanalyser, da vi i sidste ende skal have færre uddannelser end vi har nu. BLI runderser kriterierne for robusthed.

8. Publikationsanalysen 2017 – bilag (TBA)

Refleksioner over de tendenser som rapporten viser

TBA gennemgik dele af rapporten og i store træk ser det godt ud for ES – dog kan der ses en afvigelse på side 14, som potentielt kan komme til at koste for instituttet jf. den nye budgetmodel for 2018 fra TECH. Afvigelsen skyldes at mange af de konferencer, som ES deltager i ikke er Level 2. Denne tendens ændres muligvis på hele AAU.

Fra regeringens side er der et krav om, at 80% af alle publikationer skal være Open Access, hvilket ikke er tilfældet for ES-publikationer. TBA informerede, at der kommer et oplæg fra VBN og udvalget for Open Access i efteråret, hvorfor der ikke gøres yderligere fra ES på nuværende tidspunkt. Det blev aftalt at Petar tager en snak med Frede Blåbjerg vedr. erfaringer med betaling for Open Access og dernæst også med Jakob Stoustrup (medlem af Open Access udvalget på AAU) og at dette tages med på et senere møde.

Bernard Fleury og Torben Larsen kan stadig kontaktes, hvis der input vedr. indplacering af journals mv. på autorisationslisterne.

9. Meddelelser (alle)

KES: CMI har fået et projekt hjem vedr. ICT løsninger til mindre virksomheder i de Baltiske områder – Digital Innovation Network.

GL: Tilpasser pt. vores administration til vores nye organisation med seks sektioner. Flere medarbejdere og sektionsledere vil blive inddraget i processen.

KO: Slået en teknikerstilling op med frist til august.

OA:

- Frist for tilmelding til vores bacheloruddannelser nærmer sig og tallene ser d.d. således ud: 19 Elektronik og IT, 13 diplom ingeniører, 83 på Robotteknologi, 13 ITC, 14 PDP, 86 IT-COM i KBH (adgangsbegrænsning på 50), 12 MATTEK. Der blev udtrykt bekymring for tallene for Elektronik og IT.
- Der arbejdes pt. med årets Innovations Camp med B&O og i den forbindelse har 7 ud af 9 tilmeldte kinesiske studerende har ikke fået visum til DK, da man har opfattet deres ophold som arbejde.

GFP:

- Der er kommet 35 hørringssvar vedr. buen ved NOVI 9. Der var positive tilkendegivelser imellem, men også en del negative og GFP forsøger pt. at lave udførlige svar.
- RANGE-projektet med WISPRY er nu ved at falde på plads med Sony Mobile som ny deltager i stedet for Intel
- GFP afspadserer juli og august.

PK:

- SIP forventer at færdiggøre 8 ph.d. er i 2017.
- Der ansættes pt. på CASPR.
- Der er indkommet 30 ansøgninger til SPA.
- Lektorat i Scientific Computing og Signalbehandling er pt. i opslag.
- Sound Hub Denmark – Færchfonden har bevilliget midler til at SIP kan etablere sig i Struer. Det kan være med studenter eller samarbejdsprojekter.
- SIP deltager bl.a. med demo på B&O Innovation Camp.

TBA:

- Fået en donation på 5 mio. til Smart Water Infrastructure Lab. fra Poul Due Jensens Fond.
- Deltager i Tværfaglige ansøgninger på AAU og er med i én på SUND og én på TECH. Der afleveres en komplet ansøgning i august/sep.

Petar:

- Deltager i et projekt med DELTA, med Delta som bevillingsgiver (direct funding)
- Deltager også i en tværfaglig ansøgning om et IOT-projekt, som er med i anden runde.
- Håber fremover at få del i undervisningen i instituttet som ny sektion.

10. Bordet rundt (Alle)

Ledelsesmæssige udfordringer – eller løsninger – til fælles diskussion.

Der var den 27/6 besøg af Prof. Bart De Moor til ES Lecture Series og der var kun ca. 35 tilhørere ud af ca. 200 medarbejdere i instituttet. PK ser gerne, at man fremadrettet prioriterer forelæsninger med profilerede forelæsere som ved denne. Dette var der enighed om.

11. Evt.

Intet at bemærke herunder.

Referatet er godkendt.